



## **PROGRESS REPORT EUROSATask FORCE SECRETARIAT**

### **Activities March 2009 – June 2010**

#### **Strategic Goal 1: Surveying and Contributing to Audits**

- a questionnaire was distributed among Task Force members and its results were analyzed and summarized;
- an audits collection form was distributed among all EUROSATask members and a draft database of the audits of natural and man-caused disasters in Europe was designed;
- preparation activities for the cooperative audits incorporated into the Work Plan were accomplished.

#### **Strategic Goal 2: Methodology Development and Capacity Building**

- a draft glossary of terms on auditing the funds allocated for the prevention and consequences elimination of disasters and catastrophes was elaborated and its 1<sup>st</sup> draft was agreed by Task Force members;
- a tentative structure and suggestions to Methodological Recommendations for Auditing Prevention and Consequences Elimination of Disasters and Catastrophes Based on Best Audit Practice were worked out.

#### **Strategic Goal 3: Setting up new contacts and information sharing between European SAIs**

- a Task Force logo was redesigned and its web-page was updated;
- information on Task Force activities was regularly contributed to INTOSAI and EUROSATask editions, in particular EUROSATask Magazine for 2009 (No 15) contains an article on I Task Force Meeting and its projects;
- Task Force Chairman delivered a Progress Report at XXXV EUROSATask Governing Board Meeting in June 2009 in Ukraine.

#### **Strategic Goal 4: Cooperation with International Organisations**

- Audit reports and a draft Guidance of Disaster-related Aid were received from INTOSAI Working Group on Accountability for and Audit of Disaster-related Aid (AADA) and AADA survey form was completed by Task Force Chairman;
- a presentation on Task Force activities was made at VII Meeting of the EUROSATask Working Group on Environmental Auditing in October 2009 in Bulgaria.

## **ОТЧЕТ О ПРОДЕЛАННОЙ РАБОТЕ СЕКРЕТАРИАТ СПЕЦИАЛЬНОЙ ГРУППЫ EUROSATask**

### **Деятельность март 2009 – июнь 2010**

#### **Стратегическая цель 1: Изучение и содействие проведению аудитов**

- проведен опрос среди членов специальной группы по вопросам катастроф и обобщены его результаты;
- разослана всем ВОФК EUROSATask и обработана анкета по сбору информации о проведенных тематических аудитах, и подготовлен проект базы данных аудитов природных и техногенных катастроф в Европе;
- осуществлена подготовка к проведению международных аудитов, предусмотренных в Плане работы специальной группы.

#### **Стратегическая цель 2: Разработка методологии и институциональное развитие**

- разработан проект глоссария терминов по проведению аудитов предотвращения и ликвидации последствий катастроф и согласован с членами специальной группы;
- начата работа по подготовке проекта Методологических рекомендаций на основании лучшей практики проведения аудитов в сфере предотвращения и ликвидации последствий катастроф.

#### **Стратегическая цель 3: Установление новых контактов и обмен информацией**

- доработан логотип и обновлена веб-страница специальной группы;
- регулярно размещалась информация о мероприятиях специальной группы в печатных изданиях INTOSAI и EUROSATask, в частности по результатам проведенного первого заседания в журнале EUROSATask за 2009 год (№15) размещена статья о группе и ее проектах;
- представлен отчет о деятельности специальной группы на XXXV заседании Руководящего комитета EUROSATask в июне 2009 года в Украине.

#### **Стратегическая цель 4: Сотрудничество с международными организациями**

- были получены аудиторские материалы и проект руководства рабочей группы INTOSAI по подотчетности и аудиту помощи, связанной с катастрофами, а также заполнен опрос группы;
- была представлена информация о деятельности специальной группы на VII заседании рабочей группы EUROSATask по экологическому аудиту в октябре 2009 года в Болгарии.